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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 5. februar 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 182 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Mette Bock (LA)

Spørgsmål 182:

”Er det - i lyset af Fødevarestyrelsens nyhed "Ikke alle sobesætninger klar til
2013-krav" af 28. november 2012 - ministerens vurdering, at de 6 pct. (23 besætninger),
der indgår i stikprøveundersøgelsen, der som bekendt blev foretaget
6 - 7 uger før lovens ikrafttræden, ikke forventede at leve op til kravene, er
et validt og faktuelt tal for alle danske svinebesætninger i 2013?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, der har oplyst følgende, hvortil jeg 
kan henholde mig:

”Det antal besætninger, der indgik i den spørgeundersøgelse, der er omtalt i svaret til 
spørgsmål 179, blev beregnet på baggrund af en anerkendt statistisk metode. Det blev 
beregnet, at undersøgelsen skulle omfatte 385 besætninger ud af de 2306 sobesætninger, 
der var udtrukket fra CHR (Centralt HusdyrbrugsRegister), hvis den skulle anses for at 
være repræsentativ. Det blev endvidere sikret, at undersøgelsen var repræsentativ på 
tværs af besætningsstørrelser.

Det er på den baggrund Fødevarestyrelsens vurdering, at spørgeundersøgelsen har givet 
et retvisende estimat for, hvordan situationen er blandt samtlige danske sobesætninger. ”

Mette Gjerskov
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